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Данная статья посвящена рассмотрению механизмов реализации субсидиарной ответ-
ственности контролирующих должника лиц в рамках института несостоятельности (банкрот-
ства). Автором представлен обзор современных проблем и тенденций развития института со 
ссылками на законодательную базу и актуальную правоприменительную практику, прово-
дится анализ фундаментальных доктринальных положений по освещаемой теме. В частно-
сти, автор акцентирует внимание на проблематике правовой природы института и опосредо-
ванных с этим фактором характерных особенностях корреляции механизмов защиты прав и 
законных интересов различных участников возникших правоотношений несостоятельности.
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The article is dedicated to review of the mechanisms of exercising of the subsidiary liability 
of persons controlling a debtor within the framework of the insolvency (bankruptcy) institution. 
The author reviews the modern problems and tendencies of the development of the institution with 
references to the legislative framework and relevant law enforcement practice, analyzes fundamental 
doctrinal provisions concerning the subject under consideration. In particular, the author focuses on 
the problems of the legal nature of the institution and indirect distinguishing feature of the correlation 
of the mechanisms of protection of rights and legal interests of different parties to insolvency relations 
that may arise.
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